
YLEISKIELI SELKOKIELI
1. Kurssin suoritettuasi olet 

sisäistänyt selkokielen 
pääperiaatteet.

1. Kun olet käynyt kurssin, osaat pääasiat 
selkokielestä.

2. Selkokieli on yleiskieltä 
luettavampaa, ymmärrettävämpää 
ja rakenteellisesti 
yksinkertaisempaa kieltä. 

2. Selkokieltä on helpompi lukea ja 
ymmärtää kuin yleiskieltä. Sen lauseet 
ovat yksinkertaisia.

3. Yleiskieli on puolestaan yleisesti 
käyttämäämme kieltä, jota näkee 
muun muassa valtakunnallisessa 
mediassa.

3. Kieli, jota käytetään esimerkiksi 
radiossa ja televisiossa, on yleiskieltä. 

4. Selkokielelle kirjoitettaessa 
mukautetaan tekstin sisältöä, 
sanastoa ja rakennetta.

4. Kun kirjoitamme selkokieltä, teemme 
tekstin sisällöstä, sanastosta ja 
kieliopista helpompaa.

5. Sisällön mukauttamisella 
tarkoitetaan muun muassa aiheen 
rajaamista sekä sitä, että 
kirjoittaja keskittyy sanomaan vain 
oleelliset asiat.

5. Sisällön mukauttaminen tarkoittaa sitä, 
että aiheesta kerrotaan vain tärkeimmät 
asiat.

6. Sanaston mukauttamisella 
tarkoitetaan puolestaan sitä, että 
kirjoittaja käyttää lukijalle tuttua 
sanastoa ja välttää pitkiä sanoja. 
Hän selittää niin ikään 
käyttämänsä vaikeat ilmaisut.

6. Kun kirjoittaja mukauttaa sanastoa, hän 
käyttää sellaisia sanoja, jotka ovat 
lukijalle tuttuja. Kirjoittaja ei myöskään 
käytä pitkiä sanoja. Jos tekstissä on 
vaikeita sanoja, ne täytyy selittää.

7. Rakenteen mukauttamisella 
tarkoitetaan lyhyiden lauseiden 
kirjoittamista ja suoran 
sanajärjestyksen käyttämistä. 
Rakenteen mukauttamiseen kuuluu 
myös passiivin ja vaikeiden 
lauserakenteiden välttäminen. 

7. Lyhyiden lauseiden ja suoran 
sanajärjestyksen käyttäminen on 
rakenteen mukauttamista. Suora 
sanajärjestys tarkoittaa sitä, että 
lauseessa kerrotaan tekijä ennen 
tekemistä, esim. Minä kirjoitan. Passiivia 
ja vaikeita lauserakenteita ei ole hyvä 
käyttää.


